
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, fiskeri og ligestilling

Dato: 11. maj 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 810

Ministeren udtalte i artiklen »SF: Fødevareministeren må øge presset på storforbrugere

af soja« fra Altinget den 6. maj 2020, at ”Du kan tro, jeg med stor nøjagtighed følger med

i, hvilke skridt, der bliver taget i branchen på det her område, fordi det kan på ingen måde

være rimeligt, at vi bidrager til afskovning og elendige produktionsforhold omkring soja i

blandt andet Sydamerika, når vi producerer danske fødevarer. Det skal vi have standset,

og det skal vi gøre, hvad vi kan nationalt for” (www.altinget.dk/foedevarer/artikel/sf-foede-

vareministeren-maa-oege-presset-paa-storforbrugere-af-soja). Vil ministeren i forlængel-

se heraf fremsende en redegørelse for, hvilke juridiske og økonomiske virkemidler der

kan sikre ophør af import af ”skovrydningssoja”, hvis frivillige aftaler viser sig utilstrækkeli-

ge?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Anne Valentina Berthelsen (SF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Anne.Berthelsen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen
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